
Rada Miejska w Grójcu 

Radni - Sesja 

Protokół nr 70/24 

LXX Sesja w dniu 29 stycznia 2024r. 

Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2024r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:58 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Jerzy Kasica 

8. Ryszard Krzyżanowski 

9. Anna Lubowiecka 

10. Daniel Marcinkowski 

11. Małgorzata Molenda 

12. Artur Moskal 

13. Weronika Piwarska 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

2.  

Oraz m.in. 

Burmistrz – Pan Dariusz Gwiazda 

Z-ca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz 

Skarbnik Gminy – Pani Mariola Komorowska 

Sekretarz Gminy – Pani Monika Maciak  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Karol Biedrzycki otworzył 69 Sesję Rady Miejskiej w 

Grójcu i  przywitał  wszystkich obecnych na sali.  

 

 



Ad.2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący spytał czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś uwagi. 

Bardzo proszę Pan Burmistrz. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dariusz Gwiazda 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Chciałbym zgłosić do porządku obrad uchwałę w sprawie 

określania warunków i trybów finansowania zadań z zakresu wspierania sportu na terenie 

Gminy i Miasta Grójec. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przyjęcie uchwały pod literką I do proponowanego porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, 

Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, 

Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jerzy Kasica, Weronika Piwarska, Jacek Stolarski 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Przewodniczący Karol Biedrzycki; Przegłosujemy teraz cały porządek obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

 

 

 



Ad.3. Przyjęcie protokołu z Sesji Nr LXVII z dnia 30 października 2023r. 

 

Pan Przewodniczący K.B. spytał czy są pytania do protokołu? 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z Sesji Nr LXVII z dnia 30 października 2023r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

 

Ad.4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

A. zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2024 

. W dyskusji wzięli udział: 

- Mariola Komorowska 

- Tomasz Justyński 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Karol Biedrzycki (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda 

- Jarosław Rupiewicz 

- Henryk Feliksiak 

- Jarosław Rupiewicz 

- Jarosław Wołos 

Pani Skarbnik Mariola Komorowska : do projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową 

na 2024r., zostały wprowadzone trzy autopoprawki. Pierwsza autopoprawka dotyczy 

wprowadzenia po stronie dochodów i wydatków kwoty 14 051,16 zł. Jest to dofinansowanie 

ze środków europejskich na realizację przedsięwzięcia Erasmus i te środki trzeba wydatkować 

do końca stycznia 2024r. Druga autopoprawka do budżetu dotyczy zmniejszenia wydatków 

na energię elektryczną, a zwiększenia wydatków na zwrot do budżetu państwa, środków, 

które wpłynęły do budżetu gminy w ubiegłym roku z funduszu przeciwdziałania Covid na 

dodatki węglowe. Środki te wpłynęły, a nie zostały wydatkowane do końca roku i w związku 

z tym zostały zwrócone przez MGOPS w Grójcu do budżetu gminy i stanowią wydatek, który 



podlega zaplanowaniu po stronie wydatków. Jest to kwota 1500 zł z klasyfikacji dotyczącej „ 

Fundusz pomocy Ukrainie” i 10 300 zł z funduszu „Przeciwdziałania Covid”. I trzecia 

autopoprawka to przesunięcie 100 000 zł w ramach zadań inwestycyjnych rocznych z pozycji 

po nazwą „Budowa budynku komunalnego przy ul. Jana Pawła II w Grójcu” - wkład własny 

do pozycji po nazwa „Budowa ul. Aroniowej w miejscowości Szczęsna”, ponieważ po 

otwarciu ofert na przetargu do najniższej oferty brakuje nam 100 000 zł, żeby zrealizować to 

zadanie. 

 Wszystkie trzy autopoprawki nie zmieniły deficytu budżetowego oraz przychodów, które ten 

deficyt pokrywają. 

Pani Mariola Komorowska przeczytała projekt Uchwały z  wymienionymi autopoprawkami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Czy do przedstawionego projektu uchwały maja Państwo 

jakieś pytania. Bardzo proszę, Pan Tomasz Justyński. 

Radny Tomasz Justyński: Zgłaszam wniosek jako członek Klubu Radnych Rady Miejskiej: 

„Rezygnacja z zadania rocznego tzn. Budowa ul. Aroniowej w miejscowości Szczęsna, a 

powyższe środki w wysokości 1 000 000 zł, przesunąć na remont budynku PSP nr 3 na 

wymianę okien i drzwi. Dziękuję. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: To taka sprzeczność, bo Państwo Radni nie zgadzali się remont 

elewacji  w budynku tej szkoły, a środki które były na to przeznaczone przesunęliście na 

remont kapliczki. Teraz gdy dla PSP nr 3 jest przygotowywana dokumentacja pod dotację na 

zabytki, która otrzymaliśmy z Polskiego Ładu w wysokości 500 000 zł. Jeśli pieniądze z ul. 

Aroniowej zostaną przesunięte na remont PSP Nr 3 to obawiamy się, że nie uda się 

wydatkować tych środków  z dotacji. Wiadomo, że budynek szkoły trzeba generalnie 

wyremontować. Natomiast projekt ulicy Aroniowej został zgłoszony przez wszystkich 

mieszkańców miejscowości Szczęsna. Droga czekała na realizację kilka lat. Dokumentacja 

jest zrobiona , działki wykupione, odszkodowania wypłacone, a teraz będziemy czekali, aż 

jaśnie klub radnych zmieni zdanie i zrezygnuję z innej inwestycji  na rzecz ul. Aroniowej. 

Dziękuję. 

Pan Karol Biedrzycki: Chciałem  tylko dodać Panie Burmistrzu, iż na komisji Oświaty 

dostaliśmy od pana informację, że konserwator zabytków pozytywnie zaopiniował wymianę 

okien i drzwi. Skoro pozyskaliśmy pieniądze na remont budynku to zróbmy to kompleksowo i 

po kolei. Kto robi termomodernizację budynku bez wymiany okien i drzwi? 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Przygotowanie dokumentacji na obecny zakres prac trwało trzy 

lata. Nie jest proste uzgodnić wszystkie sprawy związane z projektem i jeszcze 

niewykluczone jest , że po odkryciu np. sali  gimnastycznej okaże się, że będziemy 

występowali do marszałka o kolejne wsparcie. Więc dzisiaj, naszym zdaniem bardziej 

potrzebne jest wykonanie drogi mieszkańcom, bo nie można z jednej strony zgadzać się na 

wykonanie projektu i przeznaczenie na to pieniędzy, a później gdy dochodzi do finalizacji, na 

sesji rezygnować z tego zadania. 

 Pan Jarosław Rupiewicz: Mam do Państwa Radnych pytanie, czy w ostatnim czasie, ktoś z 

Państwa był w PSP Nr 3?  Jeżeli nie, to zapraszam, bo wymiana okien i drzwi, to jest kropla 

w morzu potrzeb, jeżeli chodzi o remont tej szkoły. I milion złotych nie wystarczy w żaden 

sposób na  jej remont. 



Pan Radny Henryk Feliksiak: Szkoda, że klub wytypował Pana Tomasza do zgłoszenia tego 

wniosku, bo ja zawsze za każdą drogą głosowałem. Jest mi przykro, bo jesteśmy prawie z 

tego samego terenu. 

 

 Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Przejdźmy więc do głosowania nad wnioskiem. 

 

Pan Dariusz Gwiazda: Projekt takiej uchwały… mogę zabrać głos? 

  

Pan Karol Biedrzycki: Panie Burmistrzu nie udzieliłem panu głosu. (przewodniczący 

wyłączył mikrofon).Ogłaszam dziesięciominutową przerwę. 

 

 Burmistrz Dariusz Gwiazda (przy wyłączonym mikrofonie): Projekt takiej uchwały 

zobowiązuje urząd do wykupu gruntów, do przesunięcia ogrodzeń, do wyrwania drzew i 

wypłacenia należności właścicielom działek. My tej drogi nie zrobimy, a z mocy prawa 

będziemy zmuszeni przesunąć ogrodzenia, rozkopać drogę i zostawimy ludziom taki prezent 

na koniec kadencji. Życzę Wam powodzenia i zostawcie po sobie taki spadek mieszkańcom. 

 

Pan Karol Biedrzycki: Szanowni Państwo wznawiamy obrady. Pan Jarosław Rupiewicz chciał 

zabrać głos, bardzo proszę. 

 

Wiceburmistrz Jarosław Rupiewicz: Szanowni państwo pojawiła się pewna wątpliwość 

przesunięcia tego miliona złotych. Poprosił bym Pana mecenasa o jakieś stanowisko dla 

Państwa Radnych. 

 

Pan Jarosław Wołos: Dzień dobry Państwu. W tej chwili procedujemy w ramach 

autopoprawki obejmującej dołożenie konkretnej kwoty do zadania. A ten projekt 

autopoprawki, który tu został złożony, obejmuje przesunięcie w budżecie, który już został 

uchwalony, który wykracza poza wniosek złożony przez Burmistrza. Moim zdaniem to zbyt 

daleko idące, żeby wprowadzać taką zmianę do budżetu. 

 

Pan Karol Biedrzycki: Dziękujemy Panie mecenasie za opinię. Przejdziemy do głosowania 

wniosku. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przesunięcie 1 000 000 zł z ulicy Aroniowej w miejscowości Szczęsna na wymianę okien i 

drzwi w PSP nr 3.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, 

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (7) 

Henryk Feliksiak, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika 

Piwarska, Dariusz Prykiel, Małgorzata Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jerzy Antoniewicz, Artur Szlis 



NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Pan Karol Biedrzycki; Wniosek został przegłosowany i przechodzimy do głosowania 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, 

Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (5) 

Henryk Feliksiak, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Małgorzata 

Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, Artur Szlis 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała nr LXX/678/2024 

 

 

 

B. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2024-2036. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jarosław Rupiewicz 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Karol Biedrzycki (Ad Vocem) 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Weronika Piwarska 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Małgorzata Szymańczak 

- Mariola Komorowska  

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Przechodzimy do następnej uchwały. Bardzo proszę  

Pani Skarbnik Mariola Komorowska: Teraz zastanawiam się co mam zrobić, bo 

zwiększyliście Państwo kwotę na zadaniu wieloletnim o milion złotych, a mecenas twierdzi , 

że to wykracza poza autopoprawkę, to czy ja ma ten milion w WPF dołożyć, czy nie dołożyć? 

 Panie Mecenasie co ja mam teraz zrobić? Ta uchwała odzwierciedlona jest w WPF, tzn. 

przedsięwzięcie – PSP Nr 3. Jeśli ma być zwiększona kwota na szkołę o milion złotych, a to 



nie jest autopoprawka Burmistrza, to co ma być głosowane? Czy ta uchwała jest prawnie 

dopuszczona, czy nie? 

Pan Jarosław Wołos: Została podjęta, to chyba musimy kontynuować. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Jeżeli została przegłosowana , to bierzemy dalej Pani 

Mariolu. 

Pani Skarbnik Mariola Komorowska; Dobrze , to w którym roku ten milion ma trafić do 

wykonania? Bo w WPF mamy określone limity. Czy limit ma być zwiększony w roku 2024, 

czy ma wykroczyć poza rok 2024r? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Ja też mam pytanie do Pana mecenasa. Na ulicę Aroniową 

mieliśmy przeznaczone w budżecie środki, ale za mało o 100 tyś. zł. Czy te brakujące 100 tyś 

zł możemy wziąć z rezerwy budżetowej? A te 100 tyś., które chcieliśmy teraz dołożyć, a 

Radni przerzucili na PSP Nr 3, no to niech będzie te 100 tyś. przerzucone. Ale mamy już ten 

koszt jakby przegłosowany i uchwalony, wykonania ulicy Aroniowej w wysokości chyba  

900 000 zł. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: nie ma już zadania „ Ulicy Aroniowej” Milion złotych 

z ulicy Aroniowej został przeznaczony na PSP Nr 3. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: W takim razie co z kwotą 100 000 zł, która 

została wniesiona autopoprawką? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Wniosek była o milion złotych, a nie o 100 tyś. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Ale autopoprawka Burmistrza była o 100 tyś 

zł. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Skoro nie ma zadania już. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Państwo w grudniu 2023r uchwaliliście budżet i 

przeznaczyliście określoną kwotę na ul. Aroniową 1 mln zł. Teraz zabrakło nam 100 000zł . 

Nie zgadzacie się na dołożenie tych 100 tyś zł, no i chyba na tym się wasza rola kończy. Nie 

chcecie zwiększać wydatków na ulicę Aroniową. Trzeba teraz zmienić cały wcześniej 

uchwalony budżet. To po co w ogóle robić takie projekty? Jak teraz spojrzymy w oczy Pani 

Frankowskiej, która przychodzi tu od iluś lat i prosi o wykonanie ulicy Angielskiej, Pan 

Przewodniczący jej obiecuje. To teraz ja będę wkłada te pieniądze na ul Aroniową, a Wy 

będziecie przerzucali  te pieniądze z  ul. Aroniowej na Angielską i odwrotnie, tak? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Panie  Burmistrzu został zgłoszony wniosek, my ten 

wniosek przegłosowaliśmy i tyle w tym temacie. W pierwszej kolejności widzimy bardziej 

zasadność zrobienia PSP Nr 3 niż ul. Aroniowej i tyle mam do powiedzenia. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Ale Państwo musicie wiedzieć, że my tej szkoły nie 

wyremontujemy za te pieniądze, które przeznaczyliście. Jesteśmy w stanie ewentualnie zrobić 

projekt remontu tej szkoły. Mamy ogłoszony budżet na rewitalizację, bo mamy program 

rewitalizacji zabytków w gminie. Z tego programu będziemy mogli się ubiegać o dotacje, 

gdzie rząd przeznaczył ponad 4 mld złotych i ten projekt pozwoli nam na aplikowanie. A nie  

zabierajmy z dróg na coś, gdzie będziemy mogli dostać 85% dofinansowania i wtedy 

będziemy myśleli jak zdobyć te 15% środków własnych. Przypominam tez ośrodkach z KPO. 



Pani Radna Weronika Piwarska: Ja uważam, członkowie Klubu Radnych, w imieniu którego 

występował Pan Tomasz Justyński, to chyba teraz z państwa strony powinien paść wniosek, 

co teraz wpisać do WPF-u. Wydaje mi się, że Pani Mariola nie może sobie wpisać po 

uważaniu, bo Państwo coś zaproponowali, no to teraz kontynuujmy – propozycja do WPF-u. 

 Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: To wpiszmy ten milion złotych na rok 2024, taka jest 

propozycja. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Panie Przewodniczący, ja cały czas ponawiam 

pytanie, co z kwotą 100 tyś. zł, wniesioną przez Burmistrza autopoprawką? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Pan się zapyta Pana mecenasa. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Do Pana kieruję to pytanie. I to jest chyba 

jasne. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Ja już udzieliłem odpowiedzi. 

Pani Radna Małgorzata Szymańczak: Ale pytanie pana Zastępcy jest bardzo zasadne. Dlatego 

, że na tę drogę było przeznaczone 1 mln zł. Miało być dołożone 100 tyś zł. I teraz właśnie co 

z tymi pieniędzmi? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Zostaną w budżecie. Ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

 Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki; Wznawiamy obrady. Jesteśmy przy uchwale w 

sprawie zmiany WPF. W związku z tym , że ten milion złotych został przesunięty, chciałbym 

teraz złożyć wniosek, aby ten milion zł był przeznaczony na ten rok 2024 do WPF-u. 

Przechodzimy zatem do głosowania. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie 1 000 000 zł do WPF na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, 

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (5) 

Henryk Feliksiak, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Małgorzata 

Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jerzy Antoniewicz, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, Artur Szlis 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

   



Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że wniosek został przyjęty. Proszę Panią 

Skarbnik o przedstawienie uchwały. 

 

Pani Mariola Komorowska przedstawiła projekt uchwały. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Artur Moskal 

- Mariola Komorowska 

- Artur Moskal (Ad Vocem) 

- Janusz Gaweł 

- Tomasz Justyński  

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Bardzo proszę Pan Artur Moskal. 

Pan Radny Artur Moskal: Chciałbym się zapytać o zadłużenie naszej gminy, które na ten 

moment, jak wyliczyłem  wynosi około 16 % naszego budżetu. Jaka jest tendencja? Czy 

nasze zadłużenie się zwiększa, maleje, czy jest stałe? 

Pani Mariola Komorowska: Każda uchwała która skutkowała zadłużeniem gminy była 

Państwu prezentowana. Na ten rok mamy zaplanowane obligacje na 10 mln zł. W ubiegłym 

roku było 8 mln zł, dwa lata temu, było to 12 mln. Jeżeli  zmienia zadłużenie gminy, to za 

każdym razem macie to państwo opisane w uchwale  dotyczącej WPF. Jest to pokazane 7 lat 

do tyłu. W tym zakresie Burmistrz nie może sam zaciągać długu. To wynika z uchwał jakie 

Państwo podejmowaliście każdorazowo. Na koniec ubiegłego roku zadłużenie gminy 

wynosiło ok 30 mln zł. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Mam jeszcze pytanie. W WPF jest zadanie pod nazwa 

„Utrzymanie dróg gruntowych”. Jest z nami Pan prezes  GSK. Poprosimy żeby nam Pan 

powiedział jakimi sprzętami Pan dysponuje i czy spółka może już ruszać w gminę? 

Pan Janusz Gaweł: Dzień doby Państwu. Szanowni państwo w tej chwili dysponujemy 

równiarką, walcem gumowym, materiałami takimi jak tłuczeń ok 400 ton , oraz żwir. W tej 

chwili warunki nie pozwalają, żeby rozpocząć te prace, bo część dróg jest jeszcze 

zamarznięta. Jesteśmy przygotowani do prac na drogach. Pracownicy są przeszkoleni do 

wykonywania tych czynności i maja uprawnienia do pracy na posiadanym przez nas sprzęcie. 

W tej chwili wycinamy rowy z zakrzaczeń. Jutro na ulicy laskowej będą zasypywane  dołki 

żeby zniwelować trudności jakie zgłaszają nam mieszkańcy. Dziękuję. 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Przechodzimy do głosowania uchwały 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2024-2036..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, 

Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Grzegorz Stolarek, Jacek 



Stolarski, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (4) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Małgorzata Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Henryk Feliksiak, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, Artur Szlis 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/679/2024 

. 

 

C. wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego 

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo proszę Pani 

Daria Bobrowska -Wachniewska. 

Pani Naczelnik  przedstawiła projekt uchwały. 

Pan Karol Biedrzycki: Czy do przedstawionego projektu uchwały macie Państwo pytania. Nie 

ma pytań, to ja chciałbym spytać. Czy do linii autobusowej nr 162 został dołożony przystanek 

przy ul. Polnej? Bo w zeszłym roku podejmowaliśmy uchwałę o zasadności petycji 

mieszkańców, uznaliśmy ją za zasadną i od tego roku miał być przystanek przy PSP nr 2 w 

Grójcu. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Dulemba 

 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Nie. W rozmowie z prezesem PKS uznaliśmy, że ten 

przystanek jest bezzasadny. Może w przyszłości, kiedy będzie większy tabor w PKS, 

mniejsze autokary, to będziemy w stanie to zrealizować. 

Pan Karol Biedrzycki: A czy najzwyczajniej nie zapomnieliście o tym panie Burmistrzu? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Nie, nie. Może Pan zasięgnąć języka u Pana prezesa 

Zalewskiego, że rozmawialiśmy o tej sprawie. 

Pan Karol Biedrzycki: Chodzi o to, że była petycja mieszkańców, którą uznaliśmy za zasadną. 

Mieszkańcy chcieli aby był tam autobus dla dzieci dojeżdżających do szkoły. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Jest tam szkolny autobus, dzieci z niego korzystają. Poza 

tym ulicą Polna jest tak zatłoczona , że nie chcemy tam robić dodatkowych zatorów. 

Pan Radny Janusz Dulemba:  Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, do projektu uchwały nie 

mam uwag. Tylko mam pytanie, czy w rozmowie z dyrekcja PKS, poprawić wygląd tych 

autobusów, oznakować je, że to są autobusy do użytku publicznego? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: To do Starostwa pytanie, bo Starostwo jest właścicielem. 

Burmistrz nie ma na to wpływu. 



Pan Radny Janusz Dulemba: To może niech pan porozmawia ze Starostwem. I jeszcze jedno 

pytanie, czy nie można by przedłużyć tej komunikacji autobusowej do ogrodu działkowego 

EDEN. 

Pan Karol Biedrzycki: Panie Januszu, tak jak powiedział wcześniej Pan Burmistrz nie jest to 

możliwe, ponieważ wniosek o dofinansowanie został złożony na  konkretną linię. Jeśli 

dokonamy zmian, to możemy utracić dofinansowanie. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Takich sięgaczy mamy dużo. Do jednostki wojskowej, do 

kolejki wąskotorowej do dworca czy do Mirowic. I pojawią się kolejne i kolejne takie 

miejsca. Więc to by znacznie wydłużyło, a PKS nie wyrobiłby się żeby dowozić tych 

najbardziej potrzebujących. Dziękuję 

 

Pan Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania do uchwały?  Nie ma pytań, 

przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Artur Moskal 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/680/2024 

 

 

D. sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości zabudowanej, 

położonej w obrębie Mirowice gm. Grójec. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Śmietańska 

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo proszę Pani 

Magdalena Śmietańska. 

Pani Naczelnik Magdalena Śmietańska przedstawiła projekt uchwały. 



Pan Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? Nie ma pytań, 

przechodzimy do głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości zabudowanej, 

położonej w obrębie Mirowice gm. Grójec..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/681/2024 

 

 

E. utworzenia Żłobka samorządowego w Grójcu i nadania mu statutu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Wiśniewska 

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo proszę o 

przedstawienie projektu  - Pani Anna Wiśniewska. 

 

Pani Dyrektor Anna Wiśniewska: Dzień dobry Państwu, nazywam się Anna Wiśniewska, od 

2 stycznia jestem Dyrektorem ZAPO w Grójcu. Przygotowałam uchwałę w sprawie 

utworzenia żłobka. Jak Państwo wiecie, organem uprawnionym do tworzenia i likwidacji 

reorganizacji jednostek jest organ stanowiący. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, 

jeżeli organ decyduje się na utworzenie takiej jednostki, tutaj mówmy o żłobku 

samorządowym, to jest zobowiązany ustalić jego statut. Zgodnie  z ustawą o opiece nad 

dziećmi do lat trzech takim podmiotem  w przypadku JST jest Rada Gminy. W związku z tym 

przygotowana jest uchwała o utworzeniu żłobka samorządowego oraz nadania mu statutu.  

Pani Anna Wiśniewska przeczytała projekt uchwały. 

Pan Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały ze strony Państwa 

Radnych? Nie ma pytań, przechodzimy więc do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 



utworzenia Żłobka samorządowego w Grójcu i nadania mu statutu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Weronika Piwarska 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/682/2024 

 

 

 

F. określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych oraz klas I-szych. 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo 

proszę o przedstawienie projektu  - Pani Anna Wiśniewska 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Anna Wiśniewska 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały ze 

strony Państwa Radnych? Nie ma pytań, przechodzimy więc do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych oraz klas I-szych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Artur Moskal 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/683/2024 

 

 

 

G. zapewnienia obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostkom 

organizacyjnym Gminy Grójec i zmiany statutu ZAPO. 

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo proszę Pani 

Dyrektor. 

Pani Anna Wiśniewska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały ze 

strony Państwa Radnych? Nie ma pytań, przechodzimy więc do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zapewnienia obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostkom 

organizacyjnym Gminy Grójec i zmiany statutu ZAPO..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (1) 

Jacek Stolarski 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/684/2024 

 

 

 

H. ustalenia przebiegu istniejącej drogi gminnej na terenie Miasta Grójec. 



 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo 

proszę Pan Jarosław Rupiewicz. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jarosław Rupiewicz 

Zastępca Burmistrza Jarosław Rupiewicz: Do przedstawionego projektu uchwały jest jedna 

autopoprawka. W Zał. nr 1 do wykazu jest działek jest dodana działka nr 833/4 i jest to jedyna 

autopoprawka do tej uchwały. 

Pan Jarosław Rupiewicz odczytał projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania do 

projektu uchwały ze strony Państwa Radnych? Nie ma pytań, przechodzimy więc do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia przebiegu istniejącej drogi gminnej na terenie Miasta Grójec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/685/2024 

 

 

 

I. określenia warunków i trybu finansowania zadań z zakresu wspierania rozwoju sportu na 

terenie Gminy Grójec. 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Bardzo 

proszę o przedstawienie projektu, bardzo proszę Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz Monika Maciak przeczytała projekt uchwały. 

 

W dyskusji wzięli udział: 



- Monika Maciak 

- Dariusz Prykiel 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy do przedstawionego projektu 

uchwały są jakieś pytania ze strony Państwa Radnych. Bardzo proszę pan Dariusz Prykiel. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: Czy jest ta uchwała , która została odrzucona przez RIO? 

 

Pani Sekretarz Monika Maciak. Tak. 23 stycznia 2024r., dostaliśmy uchwałę Kolegialnej 

Rady Izby Obrachunkowej w Warszawie, na mocy której, na ostatniej sesji RM została 

podjęta uchwała o jej unieważnieniu  w całości. W związku z tym został przygotowany nowy 

projekt, jest on skonsultowany z kolegiantką i mamy zapewnieni, że w takiej treści zostanie 

zaakceptowany. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania do 

projektu uchwały ze strony Państwa Radnych?  Nie ma pytań, przechodzimy więc do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia warunków i trybu finansowania zadań z zakresu wspierania rozwoju sportu na 

terenie Gminy Grójec..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, 

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Daniel Marcinkowski, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

Pan Karol Biedrzycki: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXX/686/2024 

 

 

 

Ad.5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2023 r. 

 

Pan Karol Biedrzycki: Państwo Radni otrzymali tę informację. Co roku ją otrzymujemy. 

Widzę, że nie ma pytań 

 

 



Ad.6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni okres. 

 

Pan Karol Biedrzycki: Sprawozdanie otrzymaliśmy. Czy są jeszcze jakieś pytania do 

sprawozdania Burmistrza ze strony Państwa Radnych? Nie ma putan 

 

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Pan Karol Biedrzycki: W ostatnim czasie nie wpłynęły żadne interpelacje. 

 

 

Ad.8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dariusz Gwiazda 

- Grzegorz Stolarek 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Grzegorz Stolarek 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Karol Biedrzycki (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda 

- Grzegorz Stolarek 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Ryszard Krzyżanowski 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Henryk Feliksiak 

- Grzegorz Stolarek 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Grzegorz Stolarek 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Grzegorz Stolarek 

- Artur Moskal 

- Dariusz Gwiazda 

- Artur Moskal (Ad Vocem) 

- Karol Biedrzycki 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

- Karol Biedrzycki (Ad Vocem) 
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Pan Karol Biedrzycki wymienił pisma jakie w ostatnim czasie wpłynęły do Biura Rady 

Miejskiej. 

Jedno z pism jest od Pani Anny Wojdalskiej – Woźniak w sprawie budowy chodnika na ul. 

Słowackiego. Czy pan Burmistrz na to pismo odpisywał? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: W budżecie nie ma pieniędzy na tę inwestycje. Musi Rada 

Miejska  zdecydować o przesunięciu środków w budżecie na budowę tego chodnika. 

Pan Grzegorz Stolarek: Czy ta kwota milion złotych, przesunięta na PSP Nr 3 wystarczy na tę 

wymianę okien i drzwi? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Będziemy wiedzieli jak ogłosimy przetarg.  

Pan Grzegorz Stolarek: Mam też pytanie do pani naczelnik inwestycji. Dlaczego nie mogła 

Pani przyjść na Komisję Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Pani Naczelnik nie mogła pójść na tę komisję, bo miała inne 

obowiązki w urzędzie. Mamy bardzo dużo rozpoczętych inwestycji i każdy pracownik jest na 

wagę złota. Były już dwie komisje, w poniedziałek Infrastruktury, we wtorek oświaty, było na 

nich 95% radnych i mogli Państwo wtedy pytać Panią Naczelnik o wszystkie sprawy. Jeśli nie 

było Pana na tych komisjach , to zapraszam Pana do urzędu, gdzie może Pan zasięgnąć 

informacji na nurtujące Pana pytania. 

Pan Karol Biedrzycki: Panie Burmistrzu to ja pytam konkretnie, czy zakazał Pan Pani 

naczelnik przyjścia na Komisję Mieszkaniową? Bo dostałem telefon od Przewodniczącego 

Komisji Pana Grzegorza Stolarka ,że nie wyraził Pan zgody na pojawienie się pani Eweliny 

na  wspomnianej komisji, która była w Ratuszu. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Tak, jest to prawdą, że zabroniłem. 



Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Jest to zachowanie  trochę nieeleganckie. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Pan się nauczy statutu Gminy Grójec, kto może być obecny 

na spotkaniach komisji, rady miejskiej i kto wydaje zgody pracownikom na branie w nich 

udział. Pan nagminnie łamie statut. Na Komisji Oświaty przyznał sobie Pan prawo do 

przewodniczenia tej komisji, mimo obecności Wiceprzewodniczącego. Pan czuje się tutaj 

ponad wszystkimi. Sam sobie Pan to ustala, sam udziela Pan sobie głosu na sesji, a to jest 

wbrew statutowi. Jak jest pan takim światły samorządowcem, to powinien Pan zdawać sobie z 

tego sprawę. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Panie Burmistrzu ja jestem Przewodniczącym Rady 

Miejskiej i jestem od prowadzenia sesji i ja mówię kto w danym momencie ma głos. Wydaje 

mi się, że to Pana zachowanie było skandaliczne. A jeżeli zabronił Pan przyjścia 

pracownikowi, to powinien się Pan sam na tę komisję pofatygować i udzielić wszelkich 

informacji radnym. Radni są reprezentantami mieszkańców i muszą wiedzieć jak odpowiadać 

na ich pytania. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Musicie Państwo, takie zaproszenia, czy mailowo, czy 

telefonicznie, wysyłać do Burmistrza. Jeśli nie będę mógł być na takiej komisji, oddeleguję 

tam pracownika. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Ja byłem ostatnio dwukrotnie na tej Komisji i 

zastanawia mnie fakt, dlaczego dwóch członków zrezygnowało z prac w tej komisji?  Proszę 

Państwa, komisje są powołane po to by zajmowały się tematami do których zostały powołane. 

Wielokrotnie na komisjach poruszane są wszystkie tematy,  również te, które akurat danej 

komisji nie dotyczą. Niestety każda komisja w danym temacie wysnuwa inne wnioski. Bardzo 

dobrym tego przykładem są standardy urbanistyczne. Ponieważ bardzo trudno jest odnieść się 

w jednym temacie, do różnych stanowisk poszczególnych komisji, mam taką prośbę do 

Przewodniczących Komisji, aby wnioski, zapytania, prośby o informacje, kierowali do 

Burmistrza w formie pisemnej . Wówczas uzyskacie Państwo konkretną odpowiedź na 

konkretne pytanie.  

Radny Ryszard Krzyżanowski: Proszę Państwa, przysłuchuję się tej dzisiejszej dyskusji, która 

zakrawa o absurd. Są wśród na radni, którzy byli już wielokrotnie w radzie miasta i dopiero w 

tej kadencji pojawiło się coś takiego jak zakaz dyskusji, synonim interpelacje i zapytania 

radnych. Dotychczas przed podjęciem jakiejkolwiek uchwały, radni dyskutowali, wysnuwali 

wnioski, a w tej chwili to zniknęło. Trzeba, okazuję się, złożyć wniosek formalny na piśmie , 

który zostanie rozpatrzony. Jesteśmy forum obywatelskim, wybrano nas abyśmy decydowali 

o tym co dzieje się w naszym mieście, ale jesteśmy też zwykłymi obywatelami. Proponuję 

więc zejść  troszeczkę na ziemię i jeżeli  Przewodniczący Rady bądź Komisji, potrzebuje 

informacji od Naczelnika lub Burmistrza to powinien je otrzymać. Bo potem uczestniczący w 

obradach komisji radny może tę informację przekazać mieszkańcowi gminy, jeśli zostanie o 

nią spytany. Odrzućmy więc te absurdalne zasady. To na pewno wszystkim pomoże. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Ja jeszcze chcę zwrócić na jedno uwagę, że w czasie 

pandemii robiliście państwo wspólne posiedzenia wszystkich komisji, którym przewodniczył 

Przewodniczący Rady. Było to bardzo dobre rozwiązanie, bo można było przeanalizować 

wspólnie wszystkie projekty uchwał. Teraz na każdej komisji jest wałkowane to samo. Po co 

powołaliście Państwo te odrębne komisje, skoro większość radnych dubluje się w ich 

składach. Dajecie 200zł przewodniczącemu i 100 zł wiceprzewodniczącemu. Chętnie 



spotkamy się z przewodniczącymi rady jak efektywnie wykorzystać pracowników czy 

naczelników, by udzielali informacji radnym. 

Radny Henryk Feliksiak: Chciałem tylko powiedzieć tak żeby to wybrzmiało. Trzech radnych 

z okręgu wiejskiego głosuje przeciwko drodze na wsi. Gratuluję wam Panowie takiej postawy 

Na szczęście ta kadencja się kończy, ale chciałbym, żeby ludzie wiedzieli jak głosujecie za 

wsią. Dziękuję. 

Pan Grzegorz Stolarek: panie Burmistrzu chciałbym wiedzieć kiedy ruszy sprawa bloku przy 

ul . Piotra Skargi 19. Chodzi o zamontowanie lustra i słupków,  żeby ludzie mieli łatwiejszy 

wyjazd z posesji. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Był Pan w urzędzie, zapoznał się z 

dokumentacją i otrzymał pan odpowiedź, że na chwilę obecną nie ma tego w budżecie. Jeżeli 

znajdą się pieniądze, zostanie to wykonane. 

Pan Grzegorz Stolarek: Panie Burmistrzu, o jakich mówimy tu pieniądzach? Postawienie  

lustra kosztuje 850 zł, jeden słupek  metalowy kosztuje 200 zł. Ludzie proszą o 

zabezpieczenie tego wyjazdu z posesji od 2015r. To nie jest milionowa inwestycja. 

Pan Artur Moskal. Chciałbym spytać, co się dzieje z zadaszeniem nad lodowiskiem. Kiedy 

będzie wykonane? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Wtedy kiedy będą środki w budżecie i kiedy Pan za tym 

zagłosuje. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Panie Burmistrzu, chciałbym spytać jak wygląda na 

dzień dzisiejszy sytuacja z rozbudową PSP nr 1 w Grójcu. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Wykonawca, miał wykonać zadanie do końca 2023r , ale 

umowa z nim nie będzie przedłużona. Ale podwykonawcy kończą swoje prace na terenie 

szkoły. Jest zlecona inwentaryzacja i kiedy ona się skończy ogłosimy kolejny przetarg na 

wyłonienie wykonawcy, który dokończę tę szkołę. Dotychczasowy wykonawca zbankrutował 

i od poł roku jest w okresie restrukturyzacji. Dzisiaj tak naprawdę hala sportowa jest gotowa 

do użytku, tylko jest nieodebrana. Od strony ul. Jana Pawła jest część parkingowa, która jest 

doprojektowana poza zamówieniem. Będziemy chcieli włożyć to do budżetu jako oddzielne 

zadanie. Natomiast inwestor, który remontuje kamienicę w granicy ze szkołą, dzięki 

wyrokowi NSA, dostał pozwolenie na budowę i wyremontuje ten budynek, który nie będzie 

już straszył. Chcemy jak najszybciej dokończyć inwentaryzację, doprowadzić do przetargu 

tak by skończyć szybko budowę. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Tak reasumując Panie Burmistrzu, to budowa miała 

się skończyć do końca 2023r. ale pan nie przedłużył tej umowy z wykonawcą,  czyli nie ma 

tej umowy? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Może to sobie Pan interpretować jak Pan chce. Nie 

przedłużyłem umowy z wykonawcą, robimy inwentaryzację, całą dokumentację, żeby 

wiedzieć na jakim etapie są prace. Projektant twierdzi, że około 90% prac jest wykonane. 

Pan Grzegorz Stolarek: Mam pytanie kiedy ruszy remont budynku po wybuchu na ul Armii 

Krajowej.? Na jakim to jest etapie? 



Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Ruszy jak będą środki w budżecie. Mamy już dokumentację, 

mamy pozwolenie od konserwatora, ruszy. Państwo zdecydowaliście, że PSP NR 3 jest 

pilniejsza więc robimy  teraz tę szkołę. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Panie Burmistrzu chciałbym spytać, czy w gminie 

wszyscy mieszkańcy są jednakowo traktowani?  

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Nie są, przykład ulicy Aroniowej. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dobrze, jest tak ulica w mieście, Mickiewicza, składa 

się ona z trzech odcinków. Na pierwszym odcinku świeci się co druga lampa, na drugim i 

trzecim odcinku świeca się wszystkie lampy. Czy nie można by traktować mieszkańców tej 

ulicy jednakowo, żeby na całej ulicy oświetlenie świeciło tak samo. Bardzo proszę Pan 

Jarosław Rupiewicz. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: W pierwszej kolejności należałoby sprawdzić 

czy zostało tam wymienione oświetlenie w ramach modernizacji. Jeżeli zostaną wymienione 

wszystkie żarówki na LED ,oświetlenie zostanie w pełni przywrócone. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Lada chwila będzie ogłoszony przetarg na wymianę około 

250 lamp. Wymiana nastąpi wszędzie tam gdzie są lampy 100-150 W. Nie będziemy czekać 

na dotację, tylko zrobimy to z własnych środków. Firma, która miała dokonać wymiany lamp  

nie dokonała tego, bo lampy utknęły na białoruskiej granicy. A była to jedyna firma, która 

zgłosiła się do przetargu. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: Ja chciałbym dowiedzieć się, kiedy PSP Nr 1 zostanie oddana do 

użytku? Filmiki nas nie interesują, chcemy wiedzieć kiedy dzieci wejdą do szkoły? 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Podwykonawcy branży elektrycznej, sanitarnej 

i hydraulicznej, kończą teraz drobne prace. Po ich zakończeniu zostanie zrobiona 

inwentaryzacja, która potrwa od 2 do 3 tygodni. Dopiero wówczas, po jej ukończeniu, 

możemy ogłosić postepowanie przetargowe. I dopiero po rozstrzygnięciu  przetargu i 

wybraniu najlepszej oferty, nowa firma może wejść na budowę .Inspektor , który sporządza tę 

inwentaryzacje szacuje, że potrawa ona jakieś 2-3 miesiące. Czyli jest to taki pierwszy realny 

termin kiedy będziemy mogli przystąpić do procedury odbioru i  uzyskania pozwolenia na 

użytkowanie tych obiektów. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Ale jest możliwość odbioru pierwszego etapu, bo łącznik z 

halą sportową, stołówka i kuchnia  są tak zaprojektowane, że mogą być oddane w pierwszym 

etapie, bez dokończenia sal lekcyjnych. Na pewno w tym toku szkolnym dzieci nie wejdą do 

sal lekcyjnych. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: Czy jest możliwość oddania obiektu do użytkowania? Bo 

mówicie Panowie tylko o odbiorze. Chodzi mi o częściowe oddanie obiektu do użytku, czyli 

sali, stołówki i kuchni. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Nastąpi to dopiero po zakończeniu 

inwentaryzacji. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: Ale do czego Wam inwentaryzacja, jeśli mówicie, że ta część jest 

praktycznie ukończona? 



Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Bo be z inwentaryzacji nie będziemy wiedzieli 

np. czy instalacje sanitarne i wentylacyjne są w100% wykonane, a to nam powie 

inwentaryzacja. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: To jeszcze drugie pytanie. Wywoływaliście Panowie ulicę 

Francuską, to może razem pojechalibyśmy i spróbowali dostać się tam do mieszkań. Bo o ile 

na ul. Aroniowa da się wjechać samochodem , to na ul . Szwajcarską, Angielską i Francuską 

nie wjedziecie. Mieszkańcy tych ulic wnioskują o ustawienie tam czterech lamp i moja prośba 

jest taka, aby się do tego przychylić. Zdjąć z ulicy Mickiewicza lampy, które tam są 

wyłączone, nie jest to duży koszt, nic nie tracimy, a uwierzcie że nikt wieczorem tamtędy nie 

przejdzie. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Pani Agnieszka , mieszkanka ul.Francuskiej w Grójcu 

chciała zabrać głos. Bardzo proszę. 

Gość - Pani Agnieszka Florkowska: Dziekuję Panu Dariuszowi Prykielowi , że pofatygował 

się na naszą ulicę, a ja zapraszam tam wszystkich Państwa. 

Pani Florkowska przeczytała pismo mieszkańców skierowane do Radnych i Burmistrza, a 

potem zreferowała sprawę. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: czy macie Państwo jakieś pytania w tej sprawie? 

Proszę, Pan Burmistrz. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Gmina posiada umowę z projektantem, którą można by 

zerwać, bo nie wywiązał się w terminie z wykonania projektu, ale wyłonienie nowego 

projektanta, wydłużyło by sprawę o kolejny rok. Jeżeli chodzi o przepust pod drogą krajową i 

przejście dla pieszych, i tu należy zaakcentować, że nie należy to do drogi gminnej i gmina 

nic nie może tam zrobić bez zgody GDDKiA. Chcemy to zrobić, mamy to w budżecie i 

prosimy o cierpliwość. Musi Pani wiedzieć, że to Rada decyduje jakie zadania będą 

wykonane i skarżenie burmistrza za to, na co nie ma wpływu, jest trochę bezzasadne. 

Chciałem zrobić ulice Aroniową i Angielską, rada się na to nie zgodziła. 

Pani Agnieszka Florkowska: Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki : Oczywiście panie 

Burmistrzu, my to rozumiemy, ale procedura jest taka, że najpierw musi być skarga na 

Burmistrza, żeby radę troszeczkę wzbudzić. Czekamy już tyle lat, projekt przedawniony, 

pieniądze wydane. Ale wiemy, że Pan zabiegał o zrobienie tych ulic, a tu rada odrzuciła 

przeznaczenie tych 2,5 mln zł w zeszłym roku  i  zdecydowała o przesunięcie tych środków 

na ul Wiatraczną. My wiemy, że wszędzie są potrzeby i nie mamy żadnych zastrzeżeń, tylko 

proszę zwrócić uwagę, że my już tyle lat się staramy. Dziękuję bardzo, bo widzę, że nie 

wszyscy słuchają. Panie Przewodniczący co ja mam powiedzieć tym ludziom co tam czekają 

na tę ulicę? Co dalej? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Myślę , że każdy z tych mieszkańców może sobie ten 

fragment odsłuchać. 

Pani Agnieszka Florkowska: To znaczy? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Może sobie włączyć tę sesję i odsłuchać. Jak było 

mówione na ten temat. I kto się na ten temat wypowiadał i na jakim to jest etapie. 



Pani Agnieszka Florkowska: Na etapie jest takim, że projektu jeszcze nie mamy, z Wód 

Polskich obwieszczenia nie ma na tablicy w urzędzie, prawda? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: No taka otrzymaliśmy informację od Burmistrza. 

Pani Agnieszka Florkowska: Czyli jest znowu opieszałość  i zaniedbanie? 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: To już Pani powiedziała. 

Pani Agnieszka Florkowska: Jutro w takim razie składam tę petycję mieszkańców  i 

zobaczymy co dalej. Dziękuję. 

Radny Artur Moskal: Proszę Państwa ja też byłem niedawno sprawdzić jaki jest tam stan. 

Rzeczywiście oświetlenia nie ma i stan drogi jest  rzeczywiście zły. Jako członek Komisji 

Rewizyjnej, składam wniosek o zmianę planu pracy Komisji Rewizyjnej, po to by rozpatrzeć 

petycje, która zostanie przez mieszkańców. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Panie Arturze, jeśli chodzi o petycje, jest do tego 

wyznaczona specjalna Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Więc zostawmy to tej komisji 

niech się tym zajmie. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: No to tak, Burmistrz generalnie nie ma wpływu, ale na te 4 lampy 

macie Panowie wpływ, to chociaż odnośnie tej ul. Szwajcarskiej przemyślcie sprawę i 

oświetlmy te ulicę w minimalnym chociaż stopniu. 2 tysiące zł to uzbieracie. 

Radny Artur Moskal: Panie Przewodniczący, jest Pan w błędzie, dlatego że mieszkańcy 

zwrócili się do RIO w ocenie tej sytuacji. Owszem RIO wskazało, że Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji powinna się ty zająć, ale moja komisja też ma takie kompetencje, żeby to 

zrobić i stąd mój wniosek. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Ale plan pracy komisji trzeba zmienić uchwałą. Niech 

pan zawnioskuje o zmianę uchwały. Może to przygotować Burmistrz,  Przewodniczący i 

komisja Tez może to przygotować. Nie wiem tylko czy teraz kiedy zostało dwa miesiące 

warto to robić. Może lepiej niech Komisja Skarg ,Wniosków i Petycji się tym zajmie. Jeszcze 

mam pytanie do Pana Burmistrza. Czy pochylił się Pan nad projektem uchwały, który do Pana 

złożyłem w sprawie zmiany regulaminu wynagrodzeń nauczycieli? Chodzi o datki funkcyjne 

dla dyrektorów szkół i przedszkoli i czy przeprowadził Pan uzgodnienia tego projekty ze 

związkami ZNP? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Zgodnie z kompetencjami przygotuję sam taki projekt 

uchwały. Jestem po spotkaniu z Panią Skarbnik, z Panią Dyrektor ZAPO oraz dyrektorami  

placówek oświatowych. Ze związkami, będę rozmawiał po zapoznaniu się ze stanem budżetu 

i wtedy zobaczymy co nam się uda wypracować. Na pewno dojdziemy do jakiegoś 

kompromisu i przedstawimy projekt. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Czyli tego mojego projektu, nie ustalił Pan ze 

związkami? 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Nie , bo uważam, że jest to kompetencja Burmistrza i to 

Burmistrz wychodzi z taką inicjatywą. Dwukrotnie z taka inicjatywa wychodziłem. Raz 

przedstawiłem kwotowe podwyżki dla dyrektorów. Państwo Radni to odrzucili. Drugi raz 

procentowe, żeby za każdym razem kiedy mamy inflacje nie wprowadzać kolejnych zmian. 



Też Państwo nie wyraziliście na to zgody. Myślałem też, że Komisja Oświaty wypracuje 

jakieś stanowisko. Ale nie podjęliście żadnej uchwały w tej sprawie. W takim razie sami to 

opracujemy i przedstawimy to wysokiej radzie. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: panie Burmistrzu na ostatniej Komisji Oświaty 

przedstawiłem projekt uchwały, który przez członków komisji został zaopiniowany 

pozytywnie. Następnego dnia złożyłem ten projekt do Pana z prośba o uzgodnienie ze 

związkami. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Pan przedstawił, ale mnie już przy tym nie było. Jak 

spytałem, czy są jeszcze jakieś sprawy do mnie, Pan powiedział, że nie i że dziękujecie mi za 

uczestnictwo w komisji i zrobił pan to poza moimi plecami na Komisji. Chcę tylko 

przypomnieć, że mój wcześniejszy projekt był przegłosowany na Komisji Oświaty, głosami 

2:1, ale o tym Pan już nie pamiętał. Ale już na sesji rady, kiedy regulamin był procedowany 

nie wspomniał Pan o tym i rada odrzuciła ten projekt. To jest jedna rzecz. Druga to, ŚP. 

Naczelnik Edukacji pan Mariusz Wojno przygotowując w moim imieniu projekt nie wpisał 

żadnego uzasadnienia. Mieliście Państwo do niego obiekcje. Potem przygotował projekt  

uzasadnienie, który nawet nie został odczytany na sesji, ani na komisji. Więc uważałem ,że 

skoro nie ma do budżetu na 2023r. żadnych wniosków, to ani pan ani pana klub nie jesteście 

zainteresowani tymi podwyżkami i środki w budżecie zostały zabezpieczone na inne cele. 

Teraz też Pan wie, że nie ma środków w budżecie i przedstawia Pan nagle projekt uchwały?  

A to co ja zrobiłem czy pan Mariusz Wojno, czy pani Monika Kozłowska to jest be? A Pan 

jest tylko piękne i dobre? Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Panie burmistrzy tak w ramach wyjaśnienia nic nie 

było poza pan plecami. Wszystko było omawiane na komisji. Niech Pan nie mówi ,że o 

niczym nie wiedział, bo doskonale Pan o wszystkim wiedział. Pan Artur Szlis, proszę bardzo. 

Pan Radny Artur Szlis: Panie Burmistrzu, powinniśmy zacząć ważyć słowa. W tym miejscy w 

którym jesteśmy wyborcy oczekują od nas pewnej klasy i kultury słowa. Jak Pan może 

powiedzieć, że komisja potraktowała ŚP. Mariusza Wojno, uzasadnienie per noga. Kiedy ja 

sam  na komisji to uzasadnienie odczytywałem i byłem za. To wszystko jest  nagrane i jest do 

sprawdzenia. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Jeżeli jest taki wniosek i dyskusja to przewodniczący lub 

wiceprzewodniczący komisji przedstawia radzie stanowisko komisji wraz z uzasadnieniem. 

Tego stanowiska nie było.  Dlaczego potrafił Pan przekazać obowiązki Przewodniczącemu 

Rady prowadzeni komisji i dlaczego na tej sesji kiedy były procedowane podwyżki dla 

nauczycieli, komisja pozytywnie zaopiniowała  wniosek o podwyżkach. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: Panie Burmistrzu, jeżeli Przewodniczący Komisji , przekazał 

insygnia władzy Przewodniczącemu radu, to ja nie widzę powodu dla którego 

przewodniczący nie mógłby prowadzić komisji. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Statut na to nie pozwala. 

Pan Radny Dariusz Prykiel: Przypiął Pan się. Wiele jest rzeczy, na które statut nie pozwala i 

jest dobrze. 

Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda: Które na przykład? 



Radny Artur Moskal: Ja tu widzę ,że brak tu dobrej woli. Mnie jako nauczyciela naprawdę nie 

obchodzi kto ten projekt przedstawi. 

 

9. Zakończenie Sesji. 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Zamykam  70 posiedzenie sesji Rady Miejskiej 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Grójcu 
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